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Conceptverslag van de Avond van Leusden, Uitwisseling Handhaving kinderopvang en 
peuterspeelzalen op 10 maart 2016 in de raadzaal van het gemeentehuis te Leusden 
 
Voorzitter:  De heer J.R. Madiol 
 

Agenda Verslag 

Opening  De voorzitter opent de Uitwisseling om 21.45 uur. Het huidige gemeente-
lijke handhaving- en sanctiebeleid is vastgesteld in december 2011. De 
wijziging in de Wet kinderopvang 2013 en 2016 geeft aanleiding om het 
gemeentelijke handhavingsbeleid te actualiseren. De raad heeft in de zo-
mer van 2015 kenbaar gemaakt een evaluatie van het huidige beleid op 
prijs te stellen. Er is een tweetal bijeenkomsten geweest met houders in de 
kinderopvang en met de GGD om samen te werken aan een beter han-
teerbare en effectieve handhaving die bijdraagt aan de kwaliteit van de 
kinderopvangvoorzieningen in Leusden. Het resultaat is een vernieuwd 
Handhavingsbeleid 2016. Tijdens de uitwisseling zal het college het beleid 
presenteren. 
 

21.45-22.15 uur 
Handhaving kinder-
opvang en peuters-
peelzalen 

Wethouder Van Beurden stelt de aanwezigen voor. In 2015 is naar aan-
leiding van de GGD-jaarrapportage een uitwisseling geweest waarbij de 
raad diverse vragen heeft gesteld. Hij heeft inmiddels met de mensen uit 
de kinderopvang gesproken en vanavond zijn ook twee kinderdagopvang-
houders aanwezig. De aanwezigen geven geen presentatie maar zijn wel 
bereid vragen te beantwoorden.  
 
Mevrouw Stiekema zegt dat er twee bijeenkomsten zijn geweest met de 
kinderdagverblijfhouders. De resultaten worden weergegeven in de pre-
sentatie en deze is via de griffie beschikbaar.  
 
Bij een urgente situatie heeft de GGD altijd de mogelijkheid om direct in te 
grijpen en te sanctioneren.  
 
Wethouder Van Beurden vult aan dat er in 2015 veel administratieve 
overtredingen zijn aangetroffen. De administratieve overtredingen worden 
nu direct tussen de GGD en de kinderopvang opgelost. De kindervang-
houder krijgt eenmalig de kans deze overtreding binnen vier weken op te 
lossen. Alle volgende overtredingen worden wel direct beboet. Bij zwaar-
dere overtredingen zal altijd direct worden gehandhaafd. 
 
Mevrouw Stiekema vervolgt haar presentatie en zegt dat bij herhaalde 
overtredingen er geen ruimte meer is de overtreding op deze manier te 
herstellen. Voorheen werd gewerkt met verschillende termijnen als her-
stelperiode voor de overtredingen en nu is voor alle overtredingen de ter-
mijn op zes weken hersteltijd gezet. Alleen op een urgente overtreding zo-
als een VOG staat twee weken. 
 
Mevrouw De Koster, kinderopvanghouder, herkent de normen en werkt 
daar alle dagen mee. Zij is blij met het nieuwe handhavingsbeleid en 
waardeert het dat zij vooraf bij dit beleid is betrokken. Vaak gaat het om 
administratieve overtredingen en toch wordt er dan direct handhaving in-
gezet. De GGD ziet vaak bij de inspectie dat de daadwerkelijke stand van 
zaken wel op orde is maar toch moet er worden gehandhaafd omdat de 
administratie niet op orde is. Nu heeft de kinderopvanghouder een aantal 
weken om deze administratieve overtreding te herstellen. Zij is heel blij 
met deze mogelijkheid omdat ook zij staat voor de kwaliteit van de kinder-
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opvang en dat dit naar buiten toe zichtbaar is. 
 
Mevrouw Stiekema zegt dat het geen pilot in het kader van "Het nieuwe 
toezicht" is. Het voorstel is om deze werkwijze in de hele regio door alle 
regionale gemeenten te laten overnemen. Er zijn meerdere gemeenten in 
Nederland die al een variant van deze werkwijze hanteren. Het is geen pi-
lot maar de werkwijze wordt wel geëvalueerd en er zijn meerdere gemeen-
ten die deze werkwijze omarmen. 
 
Wethouder Van Beurden vult aan dat Leusden de eerste gemeente in de 
regio Utrecht is die op deze manier gaat werken. Het rijk is voor allerlei 
wetgeving een nieuwe handhavingsstrategie aan het opstellen. Dit hand-
havingsbeleid is daarop een voorloper. Periodiek zal altijd worden gekeken 
of deze werkwijze goed verloopt. Jaarlijks is er ook een terugkoppeling 
met de kinderopvanghouders om te kijken of alles naar wens verloopt. 
Het college hoeft voor deze werkwijze de verordening niet aan te passen. 
De regelgeving geldt ook voor gastoudergezinnen.  
 
De heer Drost zegt dat de ouders van deze nieuwe regelgeving op de 
hoogte worden gesteld via de oudercommissie van de kinderdagverblijven. 
De ouders hebben hier geen stem in maar het is wel de plicht van de kin-
deropvanghouders de ouders hierover te informeren. Het inspectierapport 
is ook voor alle ouders inzichtelijk.  
 
Mevrouw De Koster zegt dat de inspectierapporten worden gedeeld met 
de ouders. De inspecteur voert ook gesprekken met ouders en die worden 
meegenomen in de rapportage. Ouders vinden het prettig dat er nu een 
periode komt waarin administratieve overtredingen zonder handhaving 
kunnen worden hersteld. Bij ernstige overtredingen wordt wel direct ge-
handhaafd en dat geeft ouders vertrouwen in de kinderopvang. 
 
Mevrouw Stiekema zegt dat herstelprocedure wel in de rapportage wordt 
benoemd. In het rapport wordt aangegeven dat middels overleg de admi-
nistratieve overtreding in orde is gemaakt. Als bij een volgende inspectie 
dezelfde overtreding opnieuw wordt geconstateerd wordt er wel gehand-
haafd. 
 
Wethouder Van Beurden zegt dat het vooral om een papieren oftewel een 
administratieve controle gaat. Zaken die wel belangrijk zijn voor de kwali-
teit van de kinderopvang zoals een VOG of diploma's en veiligheid moeten 
ter plekke aanwezig zijn. Hij gaat ervan uit dat de kinderopvanghouders 
daar voldoende aandacht aan besteden. 
 
Mevrouw De Koster zegt dat incidenten uit het verleden hebben gezorgd 
voor een verbeterslag. Naast de papierencontrole wordt er ook gecontro-
leerd op de pedagogische kwaliteit en de veiligheid in de kinderopvang. De 
GGD toetst al op deze manier op de werkvloer. Als kinderopvanghouder 
staat zij volledig achter deze manier van controleren. 
 
Mevrouw Stiekema zegt dat elke ouder het inspectierapport kan inzien. 
Het inspectierapport staat vermeld op de website van het landelijk register. 
Per 1 januari 2016 zijn ook alle handhavingsacties inzichtelijk.  
 
Mevrouw De Koster zegt dat de kinderopvanginstanties ook aan deze 
verplichtingen moeten voldoen.  
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De oudercommissie heeft daarin een rol en daarnaast staat het inspectie-
rapport op de website van de kinderopvanghouder en is deze inzichtelijk 
op de betreffende locatie.  
 
Wethouder Van Beurden zegt dat het college dit beleid binnenkort zal 
vaststellen. Hij zal de raad regelmatig informeren over de stand van zaken 
en de ervaringen die zijn opgedaan met dit beleid. 
 

Sluiting De voorzitter sluit de Uitwisseling om 22.15 uur 
 


